
Horst, 1 december 2020 

 

 

Aan  het college van B&W  

 

Betreft: Omroep Horst aan de Maas 

 

Geachte college, 

 

In een nieuwsbericht van “Nieuws uit Horst aan de Maas” d.d. 30 november 2020 
wordt gemeld dat Omroep Horst aan de Maas terugkeert naar een volledig op 
vrijwilligers draaiende organisatie. In 2019 is de omroep met financiële steun van de 
gemeente gestart met een ambitieus businessplan, met de professionalisering van 
de omroep als basis. In het nieuwsbericht wordt de voorzitter van de Raad van 
Toezicht geciteerd, die een onthutsende schets maakt van de situatie bij Omroep 
Horst aan de Maas. De erfenis van Omroep Reindonk bleek tegen te vallen, het 
businessplan was te optimistisch en samenwerking met andere nieuwspartners 
kwam niet van de grond. Daarbovenop kwam de coronacrisis die leidde tot derving 
van reclame-inkomsten.  
  
Graag willen wij van het college van B&W weten, of het bericht op de nieuwssite van 
“Nieuws uit Horst aan de Maas” bij u bekend is en of het college de inhoud daarvan 
kan bevestigen. Indien het bericht correct is, roept het bij de SP een aantal vragen op 
die we graag zo spoedig mogelijk beantwoord willen zien. Het betreft de volgende 
vragen: 
 
1. Wanneer heeft Omroep Horst aan de Maas het college van B&W geïnformeerd 
over haar besluit over te gaan op een vrijwilligersorganisatie? 
 
2. Is het college van B&W op de hoogte gesteld van de financiële ontwikkelingen 
(mede in het kader van aanvullende steun tijdens de coronacrisis, zoals ook andere 
organisaties die ontvangen hebben) en/of heeft de omroep het college van B&W 
tussentijds geïnformeerd over die ontwikkelingen?  
 
3. Heeft het college van B&W – indien het eerder op de hoogte was van de 
ontwikkelingen op financieel gebied – overwogen om de gemeenteraad op dat 
moment al op de hoogte te stellen van die ontwikkelingen en zo ja, wat was de reden 
dat uiteindelijk niet te doen? 
 
4. Heeft het college – indien het eerder op de hoogte was van de ontwikkelingen op 
financieel gebied – overwogen om in te grijpen, c.q. maatregelen te nemen die de 
situatie zouden doen keren en de financiële basis zouden kunnen versterken, zodat 
de organisatie als professionele organisatie verder zou kunnen gaan?  
 



Zo ja, waarom heeft het college toen besloten toch niet in te grijpen, c.q. maatregelen 
te nemen?  
Zo nee, wat maakt het dat het college de situatie op zijn beloop heeft gelaten? 
 
5. Omroep Horst aan de Maas is een belangrijke schakel in de nieuwsvoorziening in 
de gemeente. Dat is ook de reden dat de gemeenteraad op voorstel van het college 
besloten heeft om de omroep financieel met een behoorlijk bedrag te steunen. 
Daarbij mocht de gemeenteraad ervan uitgaan dat de steun gegeven kon worden op 
basis van een verantwoord fundament. Uit de mededelingen in het bericht blijkt 
echter dat het businessplan kennelijk niet solide was en dat de erfenis van Omroep 
Reindonk te mager was.  
Daarom de vraag op of het college van B&W voorafgaande aan het indienen van het 
voorstel aan de gemeenteraad voldoende onderzoek heeft gedaan naar de situatie 
bij de omroep en of de conclusies uit dat onderzoek voldoende garantie bood om op 
basis daarvan tot een verantwoord voorstel te komen? 
 
6. In het bericht staat dat de organisatie niet in staat is gebleken nieuwspartners te 
vinden (om daarmee de kosten voor nieuwsgaring te drukken, nemen wij aan). 
Tegelijkertijd wordt aangegeven dat de gemeente op zoek gaat naar “andere” 
nieuwspartners die soelaas kunnen bieden.  
Op basis waarvan mag verondersteld worden dat de gemeente wel nieuwspartners 
kan vinden, waar de omroep daar zelf niet in is geslaagd? 
 
7. Wat hebben deze ontwikkelingen betekend voor de financiële steun die de 
gemeente heeft verleend?  
Moeten we concluderen dat die steun in een bodemloze put is verdwenen?  
En zo ja, is het college dan voornemens de verantwoordelijken bij de omroep daartoe 
ter verantwoording te roepen, c.q. is het college voornemens om een nader 
onderzoek te doen naar de gang van zaken bij de omroep? 
 
8. De gemeente heeft Omroep Horst aan de Maas een achtergestelde lening 
verleend, waarvan het uitgangspunt was en is dat die uiteindelijk gewoon 
terugbetaald zou moeten worden. De omroep zou daar in haar begroting rekening 
mee houden.  
Gezien de kennelijk slechte financiële situatie bij de omroep dringt de vraag zich op, 
of de omroep (nog) in staat is de achtergestelde lening terug te betalen?  
En zo ja, wat betekent dat voor de financiële stabiliteit van de “nieuwe” vrijwillige 
organisatie? Of anders gezegd: heeft Omroep Horst aan de Maas – ook als 
vrijwilligersorganisatie – nog wel voldoende overlevingskracht?  
 
9. Het was de bedoeling dat Omroep Horst aan de Maas zou verhuizen naar het 
Gasthoês. Bij de behandeling van de steun aan de omroep heeft de SP-fractie al 
haar zorgen geuit op dit punt. Het college heeft er toen, ondersteund door de 
meerderheid van de gemeenteraad, voor gekozen om de omroep te faciliteren met 
een hoge bijdrage en een lening. En, zo heeft de fractie toen ingebracht, de 
bibliotheek min of meer aan haar lot overgelaten met minder subsidie en het 
uitkleden van haar takenpakket.  
Wat betekent de hiervoor geschetste situatie voor de eventuele verhuizing van de 
omroep naar ‘t Gasthoês?  



10. Indien de verhuizing naar ‘t Gasthoês niet gerealiseerd kan worden, wat betekent 
dat dan voor het financiële (exploitatie)plaatje van ’t Gasthoês? 
  
11. En in het verlengde van de vorige vraag: zijn er meer organisaties die straks een 
plaats zouden moeten krijgen binnen ‘t Gasthoês, waarvan de financiële situatie – 
mogelijk mede als gevolg van Corona – zodanig is, dat zij wellicht (ook) niet kunnen 
verhuizen naar ‘t Gasthoês?  
Overigens vernemen wij geluiden dat meerdere organisaties nog twijfelen over een 
eventuele verhuizing naar ‘t Gasthoês – los van financiële gevolgen als hiervoor 
bedoeld – in verband met de hoge huurprijs die ‘t Gasthoês straks zal vragen aan de 
organisaties.  
In hoeverre is het College van B&W op de hoogte van deze geluiden en indien u ze 
kunt bevestigen, wat kan dat voor gevolgen hebben voor het totale financiële 
(exploitatie)plaatje van ‘t Gasthoês, c.q. in hoeverre wordt de financiële basis voor de 
exploitatie van ‘t Gasthoês hiermee ondermijnd? 
 
  
In afwachting van uw reactie, 
  
Met vriendelijke groet, 
 
 
SP-fractie 
 
 
Sonja van Giersbergen 
Aniet Fonteyne 
Michael Van Rengs 
 
 


